
Milí spoluobčania, 

 

dovoľte mi, aby som sa Vám v týchto prvých chvíľach Nového roka prihovoril. 

  

      Nový rok nie je len údaj v kalendári, ale pre každého z nás znamená aj 

začiatok nových plánov, predsavzatí, vytýčenie si nových cieľov, ktoré by sme 

chceli naplniť počas nastávajúceho roka. 

Čas beží neúprosne a my opäť stojíme na prahu Nového roka s nádejou, že bude 

lepší a krajší ako rok predchádzajúci, ktorý sa práve skončil. Pre niekoho to bol rok 

šťastný, pre iného možno menej úspešný. Život človeka je sám o sebe pestrý 

a každého z nás postretli aj zlé dni naplnené trápením, smútkom  a nezdarom, ako 

aj dni veselé, radostné a šťastné. 

Preto sa Vám aj ja touto cestou prihováram, aby som mohol uplynulý rok zhodnotiť 

a oboznámiť Vás so zámermi do budúcna. 

 

Máme za sebou rok, ktorý sa niesol v duchu zvýšenej inflácie a navyšovania cien 

energií a nákladov na život.  

 

Hneď začiatkom roka v januári sa konalo na celom území nášho štátu referendum 

o zmene Ústavy Slovenskej republiky, ktoré však na nízku volebnú účasť bolo 

neplatné. 

 

V jarných mesiacoch sa konečne podarilo realizovať projekt Obnovy exteriérového 

schodiska na kostole sv. Martina v našej obci, ktoré bolo už v dezolátnom stave.  

 

Po dlhodobo avizovanej informácii začala spoločnosť Slovenský plynárenský 

priemysel a.s. v našej obci rekonštrukciu plynovodov. Išlo o výmenu viac ako 50 

ročných oceľových potrubí za plastové rúrové vedenia a prípojky. Doteraz prebehla 

I. a časť II. etapy. 

 

V súvislosti s opravou plynovodov bol pomocou sponzorského daru spoločnosti 

Pozagas a.s. zrekonštruovaný a vybudovaný nový chodník na hlavnej ceste v smere 

od Spoločenského domu na Malacky. 

 

Prebehli práce na odvodnení ďalších problematických miest v obci. 

 

Bola spracovaná projektová dokumentácia a príprava pre projekt cyklochodníka 

Kostolište -Gajary. 



 

 

Prebehla čiastočná výmena svietidiel verejného osvetlenia a boli nainštalované 

káblové vedenia verejného osvetlenia do nových ulíc Pri potoku a Za kostolom. 

 

V nových lokalitách ako Alej Martina Benku a Betonárka pribudli bezdrôtové 

rozhlasy. 

 

Pomocou nadácie Kaufland naša obec získala AED defibrilátor, ktorý je 

umiestnený na budove obecného úradu a je pripravený na poskytnutie neodkladnej 

prvej pomoci naším spoluobčanom.   

 

V rámci dotačnej schémy Bratislavského samosprávneho kraja bol vybudovaný 

prestupový miniterminál s prístreškom na bicykle, solárnou nabíjačkou 

a autobusovou zástavkou na križovatke Gajary – Jakubov. 

 

Počas roka prebiehal projekt financovaný zo zdrojov Európskej únie na podporu 

opatrovateľskej služby. 

 

Boli pripravované projekty pre obnovu spoločenského domu a jeho rozšírenie, 

projekt rekonštrukcie priestranstva pred týmto domom, ďalej bola podaná žiadosť 

na obnovu detského ihriska v Aleji M. Benku. 

 

Koncom septembra sme pristúpili k volebným urnám a vo voľbách do národnej 

rady SR sme volili novú vládu. 

 

Intenzívne sa začalo rokovanie s Bratislavskou vodárenskou spoločnosťou 

ohľadom rozšírenia kanalizácie v obci 

 

Na jeseň boli vysadené za pomoci nadácie ovocné stromčeky na cyklochodníku do 

Malaciek a pomocou nemenovaného darcu pribudli listnaté stromy na verejných 

priestranstvách obce.   

 

Vďaka poslancom obecného zastupiteľstva a členom kultúrnej komisie sa podarilo 

v priebehu roka zorganizovať spoločenské podujatia ako: Kiripolský fašang, 

Stavanie máje, Deň matiek, Medzinárodný deň detí, Ukončenie leta spolu so 

súťažou vo varení gulášu, Šarkaniáda pre deti, Vianočné trhy spojené s návštevou 

Mikuláša a práve včera sa celkom úspešne uskutočnilo nové podujatie pod názvom 

„Silvestrovský Kiripolský beh“, kde sa zúčastnil hojný počet záujemcov o behanie. 

 



Zo štatistických ukazovateľov uvádzam nasledovné údaje: 

 

Celkový počet občanov k 31.12.2023:   2 244 

Počet prihlásených :  143 

Počet odhlásených :    70 

Počet narodených detí:  22  (13 chlapcov  +  9 dievčat) 

Počet úmrtí:    8    (  5 mužov + 3 ženy) 

Uzavretie manželstva:   17  ( z toho  10  v našej obci) 

Počet skolaudovaných domov :   43 

 

Aké sú plány do nového roka? 

 

V prvom rade je potrebné konsolidovať verejné financie z dôvodu navýšenia 

energií, inflácie a výpadku financií určených samosprávam zo strany vlády SR. 

Z tohoto dôvodu naša obec tak ako aj ostatné obce pristúpila k navýšeniu poplatkov 

z dane z nehnuteľnosti. 

 

Začiatkom roka bude pokračovať dokončenie II. etapy rekonštrukcie plynovodov 

v smere od potravín Ftáčnik až na Gajarskú cestu a následne bude pokračovať III. 

etapa rekonštrukcie smerom na Jakubov. 

 

V marci budeme voliť nového prezidenta republiky. 

 

Chceme v spolupráci s Bratislavskou vodárenskou spoločnosťou podať žiadosť 

o financie na rozšírenie výtlaku a kanalizácie v ostatných častiach obce. 

 

Po rekonštrukciách plynovodov bude potrebné opraviť a obnoviť niektoré časti 

chodníkov a verejných priestranstiev. 

 

Pripravuje sa žiadosť o získanie finančných prostriedkov z Bratislavského 

samosprávneho kraja na revitalizáciu parku pri obecnom úrade. 

 

Pripravuje sa rozšírenie areálu cintorína a verejného osvetlenia v nových uliciach. 

Toto sú asi najdôležitejšie akcie, ktoré budú prebiehať v nasledujúcom roku, 

samozrejme, že nechceme zabudnúť aj na rôzne kultúrno- spločenské podujatia pri 

príležitosti rôznych sviatkov.  



 

Čo dodať na záver? 

 

     Na prahu nového roku sa chcem poďakovať všetkým , ktorým záleží na 

rozvoji našej obce a ktorí sa v uplynulom roku akýmkoľvek spôsobom pričinili o 

jej zveľadenie, o obohatenie jej kultúrneho i duchovného života.  

 

Ďakujem poslancom , členom komisií za ich prácu, pripomienky, podnety a nápady 

na ďalšie napredovanie a zlepšenie života občanov našej obce. 

 

Zároveň chcem všetkým spoluobčanom poďakovať za toleranciou a pochopenie ,  

a do nového roku 2024 Vám všetkým chcem popriať všetko dobré , hlavne pevné 

zdravie , rodinnú pohodu a aby bol tento rok pre Vás všetkých úspešnejší 

a šťastnejší ako ten predchádzajúci. 

 

     

Mgr. Hubert Danihel – starosta obce 

 

 

 

 

   


